

*Article I.*

Il y aura une Paix Chretienne, Universelle et Perpetuelle, tant par Mer, que par Terre, et une Amitié sincere et constante entre les Huit Puissances cy dessus nommées, et entre leurs Heritiers et Successeurs, Royaumes, Etats, Provinces, Pays, Sujets et Vassaux, de quelque Qualité et Condition, qu'ils soient, sans Exception de Lieu ni de Personnes : En sorte que les Hautes Parties contractantes apportent la plus grande Attention à maintenir entre elles et leurs dits Etats et Sujets cette Amitié et Correspondence reciproque, sans permettre, que de part ni d'autre on commette aucune sorte d'Hostilités pour quelque Cause, et sous quelque Pretexte, que ce puisse être, et evitant tout ce que pourroit alterer à l'avenir l'Union heureusement retablie entre elles, et s'attachant au contraire à procurer en toute Occasion ce qui pourroit contribuer à leur Gloire, Interêts et Avantages mutuels, sans donner aucun Secours ou Protection, directement ou indirectement, à ceux qui voudroient porter quelque prejudice à l'une ou à l'autre des dites Hautes Parties Contractantes.

*Article II.*

Il y aura un Oubli general de tout ce qui a pû être fait ou commis pendant la Guerre, qui vient de finir ; et Chacun, a Jour de l'Echange des Rati-

*Article I.*

*There shall be a Christian, Universal and Perpetual Peace, as well by Sea as Land, and a sincere and lasting Friendship between the Eight Powers abovementioned, and between their Heirs and Successors, Kingdoms, States, Provinces, Countries, Subjects and Vassals, of what Rank and Condition soever they may be, without Exception of Places or Persons. So that the High Contracting Powers may have the greatest Attention to maintain between them and their said States and Subjects, this reciprocal Friendship and Correspondence, not permitting any Sort of Hostilities to be committed, on one Side or the other, on any Cause, or under any Pretence whatsoever ; and avoiding every Thing that may, for the Future, disturb the Union happily re-established between them ; and, on the contrary, endeavouring to procure, on all Occasions, whatever may contribute to their mutual Glory, Interests and Advantage, without giving any Assistance or Protection, directly or indirectly, to those who would injure or prejudice any of the said High Contracting Parties..*

*Article II.*

*There shall be a general Oblivion of whatever may have been done or committed during the War, now ended. And all Persons, upon the Day of the Exchange*